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Møtedeltakarar: 
  

Medlemmer Parti Rolle 

Hege Eide Vik SP Ordførar 

Kjartan Haugsnes SV Varaordførar 

Amalie Johnsen Lunde H Medlem 

Boris Groth FRP Medlem 

Thor Andersen AP Medlem 

Heidi Rongved AP Medlem 

  
  

Varamedlemmer Parti Rolle 

Trond Olav Magnussen H Varamedlem 

  
 

Forfall Parti Møtande varamedlem 

Erlend Hesjedal-Johannessen H Trond Olav Magnussen 
 

 
 
Andre møtande: 
Rådmann Atle Fasteland, assisterande rådmann Åse Elin Myking, kommunalsjef oppvekst 
Ann Kristin Bolstad, kommunalsjef samfunnsutvikling Helge Berset, kommunalsjef helse 
og omsorg Solrun Hauglum, politisk sekretær Lin Tove Thomassen 

 

 
 
 

Saksliste 
 
SAKSNR TITTEL 

 
01/2020 GODKJENNING AV INNKALLING OG SAKSLISTE 

02/2020 GODKJENNING AV MØTEPROTOKOLL 

03/2020 REFERATSAKER OG MELDINGAR 
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04/2020 TILDELING AV MIDLAR FRÅ MYSTERFONDET TIL OPPHJELP AV VILT OG FISK - 2019 

05/2020 TILSKOT FRÅ VAKSDAL KOMMUNE SITT FOND FOR VILT, FISKE OG FRILUFTLIV I 2019 

06/2020 TILSKOT FOR BRUK AV EIGE IT-UTSTYR FOR FASTE MEDLEMMER AV 
KOMMUNESTYRET OG KONTROLLUTVALET 

07/2020 DELTAKING I UTGREIING AV INTERKOMMUNALT LEGEVAKTSAMARBEID 

08/2020 BYGG FOR HELSE OG OMSORG - KOSTNADSRAMME OG FRAMDRIFTSPLAN 

09/2020 DELEGERING TIL UTVAL FOR BYGDEUTVIKLING 
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01/2020: GODKJENNING AV INNKALLING OG SAKSLISTE 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
 
Innkalling og saksliste vert godkjent. 
 
Formannskap/plan- og økonomiutvalet  04.02.2020 
 
Behandling: 
 
 
FPØ - sak 01/2020 Vedtak/Tilråding: 
 
Innkalling og saksliste vert godkjent. 

 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 
02/2020: GODKJENNING AV MØTEPROTOKOLL 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
 
Protokollane vert godkjende slik dei ligg føre. 

 
Formannskap/plan- og økonomiutvalet  04.02.2020 
 
Behandling: 
Samrøystes vedtak 
 
FPØ - sak 02/2020 Vedtak/Tilråding: 
 
Protokollane vert godkjende slik dei ligg føre. 

 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 
03/2020: REFERATSAKER OG MELDINGAR 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
 
Referatsakene vert tatt til orientering. 
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Fellesforslag frå Sp, SV og Høgre - til referatsak 3/2020.3 

Formannskapet ber rådmannen til kommunestyret 14. april å utgreia følgjande: 

1. Ta i bruk heile/delar av barnehagen på Jamne (1989 bygget) som ungdomsklubb. 

2. Utgreie moglegheit for å etablere ein barnehageavdeling i 2008 bygget etter at denne delen 
er ferdig som midlertidig SFO lokale for elevane på Vaksdal. 
 

 
Formannskap/plan- og økonomiutvalet  04.02.2020 
 
Behandling: 
Kjartan Haugsnes (SV) orientert formannskapet om at ordførar, varaordførar og kommunalsjef for 
oppvekst, har i møte, med delar av FAU Vaksdal skule, drøfta mellombels skuledrift i Jamne 
barnehage under bygging av ny skule.  Han har også vore i dialog med andre foreldre med born på 
skulen og erfarer at meiningane er delte om kva foreldra ønskjer. 
 
Saka vart drøfta i formannskapet, som ønskjer å halde fast på kommunestyret sitt vedtak (77/2018) 
om at det er lagt til grunn at elevane ved Vaksdal skule skal gå på Stanghelle skule i byggetida. 
 
På vegne av SP, SV og Høgre fremja Kjartan Haugsnes (SV) følgjande forslag til vedtak i referatsak 
3/2020.3: 
 

Formannskapet ber rådmannen til kommunestyret 14. april å utgreia følgjande: 

1. Ta i bruk heile/delar av barnehagen på Jamne (1989 bygget) som ungdomsklubb. 

2. Utgreie moglegheit for å etablere ein barnehageavdeling i 2008 bygget etter at denne 
delen er ferdig som midlertidig SFO lokale for elevane på Vaksdal. 

Røysting: 
 
Det vart først røysta over rådmannen sitt framlegg om å ta referatsakene til orientering. 
Forslaget vart samrøystes vedteke. 
 
Det vart deretter røysta over fellesforslaget frå SP, SV og Høgre, som var samrøystes vedteke. 
 
FPØ - sak 03/2020 Vedtak/Tilråding: 
 
Referatsakene vert tatt til orientering. 

Til referatsak 3/2020.3 Notat om barnehage på Jamne vart følgjande vedteke: 

Formannskapet ber rådmannen til kommunestyret 14. april å utgreia følgjande: 

1. Ta i bruk heile/delar av barnehagen på Jamne (1989 bygget) som ungdomsklubb. 

2. Utgreie moglegheit for å etablere ein barnehageavdeling i 2008 bygget etter at denne 
delen er ferdig som midlertidig SFO lokale for elevane på Vaksdal. 
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--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 
04/2020: TILDELING AV MIDLAR FRÅ MYSTERFONDET TIL OPPHJELP AV VILT OG FISK - 2019 
 

Styret i Mysterfondet sitt framlegg til vedtak: 
 

I medhald av vedtektene for Mysterfondet §§ 1 og 2, første og sjette ledd, vedtek 
Formannskapet/plan- og økonomiutvalet (FPØ) følgjande bruk av fondsmidlar til opphjelp av 
vilt og fisk for 2019: 
 

· Kr. 40 000,- i tilskot til Vaksdal og Modalen skyttarlag for oppgradering av 
skyteanlegg i Litlevika på Eidslandet, i tråd med søknad, jf. saksutgreiing.  

· Kr 0,- i tilskot til Øvre Eksingedalen grunneigarlag til reinsking (klypping/fresing) av 
elvebotnen i Ekso for flotgras og krypsiv (avslag på søknad).  
  

Grunna endring i politisk nemnd-/utvalsstruktur i kommunen, vedtek FPØ å gjennomføre 
revisjon av vedtektene for Mystefondet, med vekt på § 2. Administrasjonen utarbeider 
framlegg til vedtektsendring for handsaming i styret for Mysterfondet og FPØ.  
 
Formannskap/plan- og økonomiutvalet  04.02.2020 
 
Behandling: 
Samrøystes vedtak 
 
FPØ - sak 04/2020 Vedtak/Tilråding: 
 
I medhald av vedtektene for Mysterfondet §§ 1 og 2, første og sjette ledd, vedtek 
Formannskapet/plan- og økonomiutvalet (FPØ) følgjande bruk av fondsmidlar til opphjelp av vilt og 
fisk for 2019: 
 

· Kr. 40 000,- i tilskot til Vaksdal og Modalen skyttarlag for oppgradering av skyteanlegg i 
Litlevika på Eidslandet, i tråd med søknad, jf. saksutgreiing.  

· Kr 0,- i tilskot til Øvre Eksingedalen grunneigarlag til reinsking (klypping/fresing) av 
elvebotnen i Ekso for flotgras og krypsiv (avslag på søknad).  
  

Grunna endring i politisk nemnd-/utvalsstruktur i kommunen, vedtek FPØ å gjennomføre revisjon av 
vedtektene for Mystefondet, med vekt på § 2. Administrasjonen utarbeider framlegg til 
vedtektsendring for handsaming i styret for Mysterfondet og FPØ.  
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 
05/2020: TILSKOT FRÅ VAKSDAL KOMMUNE SITT FOND FOR VILT, FISKE OG FRILUFTLIV I 2019 
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Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
 

I medhald av «Vedtekter for Vaksdal kommune sitt fond for vilt, fiske og friluftsliv» §§ 4 og 5, 
jf. § 1, vedtek Formannskapet/plan- og økonomiutvalet (fondsstyret) følgjande bruk av 
fondsmidlar for 2019: 
 

· Inntil kr. 75 433,- i tilskot til Ekso Villfisk AS for innkjøp og montering av 
overvakings- og alarmsystem til føretaket sitt fiske-/kultiveringsanlegg på Flatekval i 
Eksingedalen.  
Tildelinga er i tråd med søknaden, og utgjer 100 % av budsjettert/godkjend 
kostnad. 

 

· Inntil kr. 30 000,- i tilskot til Øvre Eksingedalen grunneigarlag for reinsking av 
elvebotnen i Ekso som fiskefremjande tiltak i 2020 (fjerning av flotgras og krypsiv). 
Tildelinga er i tråd med søknaden, og utgjer 100 % av tilskotet det vert søkt om 
(godkjend kostnad). Vilkåret er at BKK nyttar minst kr. 300 000,- til tiltaket. 

  
Løyvde tilskot vert betalt ut på bakgrunn av sluttrapportar med naudsynt dokumentasjon . 
  
I tråd med § 5 fjerde ledd i fondsvedtektene, er arbeids- og rapporteringsfristen for tiltaka  
sett til 01.07.2021. Tilskota fell vekk etter dette. 
 

Tildelte midlar som ikkje vert nytta i tråd med føremåla/vilkåra for tildelinga, kan trekkjast 
attende, jf. § 5 fjerde ledd i vedtektene.   
 
Formannskap/plan- og økonomiutvalet  04.02.2020 
 
Behandling: 
Samrøystes vedtak 
 
FPØ - sak 05/2020 Vedtak/Tilråding: 
 
I medhald av «Vedtekter for Vaksdal kommune sitt fond for vilt, fiske og friluftsliv» §§ 4 og 5, jf. § 1, 
vedtek Formannskapet/plan- og økonomiutvalet (fondsstyret) følgjande bruk av fondsmidlar for 
2019: 
 

· Inntil kr. 75 433,- i tilskot til Ekso Villfisk AS for innkjøp og montering av overvakings- og 
alarmsystem til føretaket sitt fiske-/kultiveringsanlegg på Flatekval i Eksingedalen.  
Tildelinga er i tråd med søknaden, og utgjer 100 % av budsjettert/godkjend kostnad. 

 
· Inntil kr. 30 000,- i tilskot til Øvre Eksingedalen grunneigarlag for reinsking av elvebotnen i 

Ekso som fiskefremjande tiltak i 2020 (fjerning av flotgras og krypsiv). Tildelinga er i tråd 
med søknaden, og utgjer 100 % av tilskotet det vert søkt om (godkjend kostnad). Vilkåret er 
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at BKK nyttar minst kr. 300 000,- til tiltaket. 

  
Løyvde tilskot vert betalt ut på bakgrunn av sluttrapportar med naudsynt dokumentasjon . 
  
I tråd med § 5 fjerde ledd i fondsvedtektene, er arbeids- og rapporteringsfristen for tiltaka sett til 
01.07.2021. Tilskota fell vekk etter dette. 
 
Tildelte midlar som ikkje vert nytta i tråd med føremåla/vilkåra for tildelinga, kan trekkjast attende, 
jf. § 5 fjerde ledd i vedtektene.   
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 
06/2020: TILSKOT FOR BRUK AV EIGE IT-UTSTYR FOR FASTE MEDLEMMER AV KOMMUNESTYRET 
OG KONTROLLUTVALET 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Det vert gjeve eit tilskot til alle faste representantar i kommunestyret og i kontrollutvalet på kr 5000,-  

Tilskotet skal dekkja utgifter ved bruk av eige IT-utstyr i samband med utøving av vervet som 
folkevald i inneverande periode.  

 
Samla forslag frå formannskapet 

Forslag om at man får 2 valgmuligheter. 
 
1. 5000 kr utbetalt, skattepliktig beløp 
2. Nytter rammeavtalen med IKT Nordhordland for å kjøpe utstyr tilsvarende 5000 kr. 
 
Ordningen evalueres i arbeidet med budsjett håndtering 2021. 

 
Ombodsutvalet  02.12.2019 
 
Behandling: 
Ståle Kallestad Hesjedal (AP) ba rådmannen om å kartlegge om tilskotet er skattepliktig og evt sjå på 
løysingar for korleis den folkevalde kan få utbetalt heile beløpet.  
 
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 
 
OMB - sak 03/2019 Vedtak/Tilråding: 
 
Det vert gjeve eit tilskot til alle faste representantar i kommunestyret og i kontrollutvalet på kr 5000,-  

Tilskotet skal dekkja utgifter ved bruk av eige IT-utstyr i samband med utøving av vervet som 
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folkevald i inneverande periode.  

 
 
Formannskap/plan- og økonomiutvalet  04.02.2020 
 
Behandling: 
Rådmannen informerte at tilskotet er skattepliktig på lik linje med anna godtgjersle dei folkevalde 
mottek. 
 
Formannskapet drøfta saka og la fram eit nytt felles forslag: 
 
Forslag om at man får 2 valgmuligheter. 
 
1. 5000 kr utbetalt, skattepliktig beløp 
2. Nytter rammeavtalen med IKT Nordhordland for å kjøpe utstyr tilsvarende 5000 kr. 
 
Ordningen evalueres i arbeidet med budsjett håndtering 2021. 

Røysting 
 
Fellesforslag lagt fram i møtet vart sett opp mot rådmannen sitt framlegg til vedtak. 
Formannskapet vedtok samrøystes fellesforslaget lagt fram i møtet. 
 
FPØ - sak 06/2020 Vedtak/Tilråding: 
 
Forslag om at man får 2 valgmuligheter. 
 
1. 5000 kr utbetalt, skattepliktig beløp 
2. Nytter rammeavtalen med IKT Nordhordland for å kjøpe utstyr tilsvarende 5000 kr. 
 
Ordningen evalueres i arbeidet med budsjett håndtering 2021. 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 
07/2020: DELTAKING I UTGREIING AV INTERKOMMUNALT LEGEVAKTSAMARBEID 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Vaksdal kommune deltek ikkje i utgreiing om interkommunalt legevaktsamarbeid i Arna/Bergen. 

 
Nytt framlegg til vedtak frå Kjartan Haugsnes (SV) 

Vaksdal kommune gir tilslutning til vedtaket i Bergen byråd i sak 1241/19 om å iverksetja ei utgreiing 
om interkommunalt legevaktsamarbeid i Arna. 
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Formannskap/plan- og økonomiutvalet  04.02.2020 
 
Behandling: 
Kjartan Haugsnes (SV) la fram nytt framlegg til vedtak: 
Vaksdal kommune gir tilslutning til vedtaket i Bergen byråd i sak 1241/19 om å iverksetja ei utgreiing 
om interkommunalt legevaktsamarbeid i Arna. 
 
Formannskapet drøfta saka og rådmannen sitt framlegg til vedtak vart sett opp mot SV sitt framlegg 
til vedtak. 
 
SV sitt framlegg vart vedteke med 4 mot 3 stemmer. 
Rådmannen sitt framlegg fekk 3 stemmer, Hege Eide Vik (SP),  Heidi Rongved (AP) og Thor Andersen 
(AP). 
SV sitt framlegg fekk 4 stemmer, Kjartan Haugsnes (SV), Amalie Johnsen Lund (H), Trond Olav 
Magnussen (H) og Boris Groth (FRP). 
 
FPØ - sak 07/2020 Vedtak/Tilråding: 
 
Vaksdal kommune gir tilslutning til vedtaket i Bergen byråd i sak 1241/19 om å iverksetja ei utgreiing 
om interkommunalt legevaktsamarbeid i Arna. 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 
08/2020: BYGG FOR HELSE OG OMSORG - KOSTNADSRAMME OG FRAMDRIFTSPLAN 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
 
Kostnadsramme og framdriftsplan vert godkjent og lagt til grunn for forprosjekt og søknad om tilskot 
frå Husbanken. 
 
Rådmann får fullmakt til å tilpasse fordeling av type plassar i dialog med Husbanken for å få 
maksimalt tilskot. Formannskapet vert halde orientert om eventuelle justeringar.  
 
Tilleggsforslag frå Kjartan Haugsnes (SV) 
 

Kostnadsramme og framdriftsplan vert godkjent og lagt til grunn for forprosjekt og søknad om tilskot 
frå Husbanken inkludert: 
 
1. Kjøken 
2. Vaskeri 
 
Rådmann får fullmakt til å tilpasse fordeling av type plassar i dialog med Husbanken for å få 
maksimalt tilskot. Formannskapet vert halde orientert om eventuelle justeringar. 
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Tilleggsforslag frå Amalie Johnsen Lunde (H) 
 

Kostnadsramme og framdriftsplan vert godkjent og lagt til grunn for forprosjekt og søknad om tilskot 
frå Husbanken inkludert vaskeri. 
 
Rådmann får fullmakt til å tilpasse fordeling av type plassar på Vaksdal i dialog med Husbanken for å 
få maksimalt tilskot. Formannskapet vert halde orientert om eventuelle justeringar. 

 
      
Formannskap/plan- og økonomiutvalet  04.02.2020 
 
Behandling: 
Assisterande rådmann Åse Elin Myking orienterte om hovudpunkta i saksutgreiinga.  
 
Formannskapet drøfta saka. 
 
På vegne av SV la Kjartan Haugsnes (SV) fram nytt forslag til vedtak: 
Kostnadsramme og framdriftsplan vert godkjent og lagt til grunn for forprosjekt og søknad om tilskot 
frå Husbanken inkludert: 
 
1. Kjøken 
2. Vaskeri 
 
Rådmann får fullmakt til å tilpasse fordeling av type plassar i dialog med Husbanken for å få 
maksimalt tilskot. Formannskapet vert halde orientert om eventuelle justeringar. 
 
På vegne av Høgre, la Amalie Johnsen Lunde (H) fram følgjande forslag: 
Kostnadsramme og framdriftsplan vert godkjent og lagt til grunn for forprosjekt og søknad om tilskot 
frå Husbanken inkludert vaskeri. 
 
Rådmann får fullmakt til å tilpasse fordeling av type plassar på Vaksdal i dialog med Husbanken for å 
få maksimalt tilskot. Formannskapet vert halde orientert om eventuelle justeringar. 
 
 
Thor Andersen (AP) etterlyste ei oversikt over kostnader til drift i nytt bygg, samt økonomisk 
konsekvens ved riving av 1930 lokalet i Dale og det å flytte det som ligg i bygget i dag. 
 
På vegne av Arbeidarpartiet la Thor Andersen (AP) fram eit oversendingsforslag til rådmannen: 
 
Det blir utarbeida ein kostnadskalkyle for erstatningsareal for dei funksjonar som er i 1930 bygget på 
Dale i dag. 
 
Røysting 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak skulle først setjast mot SV sitt framlegg til vedtak, deretter skulle 
vedtaket som fekk flest stemmer setjast mot Høgre sitt framlegg til vedtak.  Til slutt skulle det 
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røystast over Arbeidarpartiet sitt oversendingsforslag. 
 
Rådmann sitt framlegg til vedtak vert sett opp mot Kjartan Haugsnes (SV) sitt framlegg til vedtak. 
Rådmann sitt framlegg til vedtak fekk 5 stemmer, Thor Andersen (AP), Heidi Rongved (AP) Hege Eide 
Vik (SP), Trond Olav Magnussen (H) og Amalie Johnsen Lunde (H). 
 
SV sitt framlegg til vedtak fekk 2 stemmer, Kjartan Haugsnes (SV) og Boris Groth (FRP) og fall. 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak vart deretter sett opp mot Høgre sitt framlegg til vedtak. 
Høgre sitt framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke. 
 
Til slutt vart det røysta over Thor Andersen(AP) sitt oversendingsforslag som vart samrøystes 
vedteke. 
 
FPØ - sak 08/2020 Vedtak/Tilråding: 
 
Kostnadsramme og framdriftsplan vert godkjent og lagt til grunn for forprosjekt og søknad om tilskot 
frå Husbanken inkludert vaskeri. 
 
Rådmann får fullmakt til å tilpasse fordeling av type plassar på Vaksdal i dialog med Husbanken for å 
få maksimalt tilskot. Formannskapet vert halde orientert om eventuelle justeringar. 
 
 
 
Oversendingsforslag til rådmannen: 
 
Det blir utarbeida ein kostnadskalkyle for erstatningsareal for dei funksjonar som er i 1930 bygget på 
Dale i dag. 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 
09/2020: DELEGERING TIL UTVAL FOR BYGDEUTVIKLING 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Kommunestyret delegerer følgande ansvar og mynde til Bygdeutviklingsutvalet frå oppstart: 

· Avgjerdsmynde til å fordele løyvde midlar til aktivitetar og allmennyttige formål 
· Innstillingsmynde til formannskapet om tiltak for trafikksikring  
· Innstillingsmynde til kommunestyret i saker om klima og miljø som ikkje er delegert til 

andre 
· Legge til rette for dialog og samarbeid med næringsliv, organisasjonar og andre  
· Høyringspart i saker som gjeld bygdene og i saker som grenser til utvalet sitt område 

Ved revidering av politisk delegeringsreglement hausten 2020 vil kommunestyret vurdere endringar. 

Utvalet får rom til å arbeide med rammer, område og arbeidsform fram til hausten. 
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Formannskap/plan- og økonomiutvalet  04.02.2020 
 
Behandling: 
Medlemmer i bygdeutviklingsutvalet var invitert til møtet og drøfta saka saman med formannskapet. 
Alle dei faste medlemene deltok. 
 
Det vart røysta over rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
 
Forslaget vart samrøystes vedteke 
 
FPØ - sak 09/2020 Vedtak/Tilråding: 
 
Kommunestyret delegerer følgande ansvar og mynde til Bygdeutviklingsutvalet frå oppstart: 

· Avgjerdsmynde til å fordele løyvde midlar til aktivitetar og allmennyttige formål 
· Innstillingsmynde til formannskapet om tiltak for trafikksikring  
· Innstillingsmynde til kommunestyret i saker om klima og miljø som ikkje er delegert til 

andre 
· Legge til rette for dialog og samarbeid med næringsliv, organisasjonar og andre  
· Høyringspart i saker som gjeld bygdene og i saker som grenser til utvalet sitt område 

Ved revidering av politisk delegeringsreglement hausten 2020 vil kommunestyret vurdere endringar. 

Utvalet får rom til å arbeide med rammer, område og arbeidsform fram til hausten. 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
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Orienteringar frå ordførar 
Ordførar informerte om saker som ho har vore involvert i dei siste vekene. 
 
Møtetidspunkt for formannskapsmøta.  
Møtedeltakarane vedtok at formannskapsmøta skal byrje møta kl. 12. 
 
Høyringsmøte - Ny nasjonal transportplan (NTP) 
Kommunane Voss, Vik og Aurland skal gjennomføre innspelsmøte med Vestlands fylkeskommune i 
samband med NTP.  
Ordførar fekk tilslutning frå formannskapet til at Vaksdal sine interesser vert presentert saman med 
Voss, Vik og Aurland. Formannskapet ser også at det er positivt å gå saman. 
Ordførar vart bedt om å formidle desse momenta som Vaksdal kommune legg vekt på og arbeider 
for: 
· Veg og bane må få oppstart samtidig.  
· 3 togstasjonar i kommunen.  
· For Vaksdal: alternativet med veg i Tolåsen og togstasjon i sentrum 

 
 
Vaksdal Næringsselskap AS 
I samband med at Vaksdal Næringsselskap AS (VNS) flyttar inn i heradshuset, har ordførar bede 
rådmannen om å legge fram ei sak til formannskapet 17. mars. Alle politiske parti vert beden om å 
spele inn spørsmål skriftleg til rådmannen. Formannskapsmedlemmene drøfta saka i møtet.  
 
Orienteringar frå rådmann 
Datalagringssenter og Vaksdal mølle 
Rådmannen orienterte om at rådman og ordførar, skal ha møte med næringsliv og fylkeskommune 
13. februar for å diskutere datalagringssenter. Same dag vil rådmannen og ordførar ha møte med 
fylket om Vaksdal Mølle. 
 
Notat i samband med spørsmål om tildeling av bustad i kommunen. 
Å skaffa seg bustad er i utgangspunktet eit ansvar som ligg på den enkelte innbyggjar, men 
kommunen har på eit generelt grunnlag plikt til å skaffa bustad til huslause og vanskelegstilte som 
treng hjelp akutt eller på noko lengre sikt. Retten til midlertidig bustad omfattar alle som oppheld seg 
i kommunen, sjølv om opphaldet er midlertidig. 
 
Kommunen har tilgang til ulike kommunale bustadar. Det kan vera bustadar for flyktningar eller 
vanskelegstilte. I tillegg kjem omsorgs- og aldersbustadar som vert tildelte etter søknad og er 
behovsprøvde opp mot helsetilstand.  
 
I kommunale bustadar har kommunen ansvar for vedlikehald, og for at bustaden fyller krav, m.a. i 
forhold til branntryggleik.  
 
Bebuarar i denne typen bustadar vert rekna som heimebuande og kan søkja om helsehjelp dersom 
dei treng det.  
 
Kven som bur i denne typen kommunale bustadar, kvifor dei bur der, og kva slags tenester og 
oppfølging dei får, kan ikkje kommunen opplysa om grunna teieplikt og personvern.  
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Vurdering av om ein person kan bu i kommunen eller treng meir spesialisert butilbod eller 
oppfølging, vert gjort av dei aktuelle instansar utanfor kommunen, t.d. av spesialisthelsetenesta. 
Kommunen pliktar å ta imot innbyggjarar som etter utskriving/heimflytting frå anna opphald treng 
bustad og oppfølging.  
 
Sjukefråvær 
Rådmannen orienterte om status i sjukefråværet i kommunen. 
 
Forsikringssak branntomt  - lukka møte etter kommunelov § 11-5b 
Møtet vart lukka for å unngå at detaljar rundt kostnader vart offentleggjort.  
 
Kommunalsjef for samfunnsutvikling Helge Berset og avdelingsleiar for eigedom Torstein Mehus 
orienterte om situasjonen og presenterte ulike alternative løysingar for kommunal eigedom som 
brann i desember 2019. 
 
Formannskapet ønskjer ikkje at forsikringsselskapet skal dekkje oppføring av eit bygg i same 
tilstandsgrad som før brannen og vel å ta imot ein eingongssum frå forsikringsselskapet. 
Formannskapet vedtok samrøystes at mur til bustad vert riven.  
 
 
Skriftlege spørsmål og svar 
 
Kjartan Haugsnes (SV) hadde spørsmål knytt til ny skule på Vaksdal: 
 
Ny skule på Vaksdal. 
Oppstart ny skule på Vaksdal er sett til juni 2020. 
Kan ein få ei statusoppdatering på prosjektet som mellom anna svarar på: 
1. Er skulen ferdig prosjektert og når vert prosjektet lagt ut på Doffin/Ted? 
Svar frå rådmannen: Prosjekteringa vert ferdigstilt i veke 10, konkurransen er planlagt lagt ut i 
månadskiftet april/mai. Skulen vert tømd i juni månad, og riving er planlagt starta i august. Riving i 
sommarferien er ikkje tilrådeleg av omsyn til naboar og ferieavvikling. 
 
2. Er eigedommane som omtala i vedtaket mai 2019 innløyst? 
Svar frå rådmannen: Ja, det er gjort avtale om kjøp for alle dei tre eigedomane, innanfor ramma som 
vart sett. 
 
Kjartan Haugsnes (SV) hadde spørsmål knytt til gatelys: 
 
Gatelys og avtale med BKK. 
Det har den siste tida vore mange tilbakemelding mellom anna på sosiale media om gatelys som ikkje 
verkar. Dette gjeld både på Stanghelle, Dale og Vaksdal.  
BKK har opplyst til enkeltkundar at det kan vere opp til fire veker behandlingstid på slike meldingar. 
 
1. Kan Vaksdal kommune til dømes legge ut på heimesida kva som er hovudtrekka i avtalen med BKK 
i høve gatelys på kommunal veg slik at innbyggjarane veit korleis meldingar om gatelys som ikkje 
verkar vert handtert? 
Svar frå rådmannen: På Vaksdal kommune si heimeside er det i dag ein link til Feil på veglys hjå BKK. 
I standardavtalen kommunen har med BKK er det avtalt maksimal behandlingstid på 30 dagar, samt 
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at det maksimalt kan vere 5 % av lyspunkta som er mørke til ei kvar tid. Informasjon om desse to 
punkta kan vi legge ut på heimesida vår. I heile 2019 vart det meldt inn 213 feilmeldingar i 
kommunen. Gjennomsnittleg faktisk responstid var 17 dagar. Per i går måndag 3. februar var det 35 
mørklagte lyspunkt av totalt 1533. Det vil si cirka 2 prosent. Både responstida og til ei kvar tid antall 
mørklagte lyspunkt er såleis godt innanfor avtalen. 
 
2. Om det er rett at det er fire vekers behandlingstid, er det mogleg å gjere prioriteringar på til 
dømes skuleveg?  
Svar frå rådmannen:  Nei, det er ikkje høve til å gjere slike prioriteringar innanfor avtale med BKK. Ein 
stor del av vegnettet i kommunen er i dag skuleveg for eitt eller fleire born. 
 
Erlend Hesjedal-Johannessen (H) hadde spørsmål knytt til stengde vegar: 
 
Stengte vegar grunna ras 
I fleire månader har Dalseidvegen på Dale og Skreiavegen på Vaksdal vore stengde grunna ras. 
Dette har hindra ferdsel både for private bilar og næringsdrivande, og det må finnast ei snarleg 
løysing for å få vegane opna att. 
 
Spørsmål:  
Kva er status med desse to vegane, og kortid kan ein rekna med at dei er opna for normal ferdsel? 
Svar frå rådmannen:  Skreiavegen er no under utbetring, sikringsarbeidet var meir omfattande enn 
først antatt, og opning er forventa i veke 7, i midten av februar. 
Dalseidvegen er i dag stengt på grunn av to murar som ikkje toler belastninga av køyretøy. Gåande og 
syklande kan passere. Den nordlege delen av Dalseidvegen er rasutsett, og tidlegare har det vore 
vedtak om skuleskyss for borna i området på grunn av dette. Rådmannen vil legge fram sak til 
formannskapet. 
 
Spørsmål frå møtedeltakarane 
Heidi Rongved (AP) minna rådmannen på tid for kunngjering av kulturpris og kulturstipend. 
Rådmannen svara at dette allereie er i prosess. 
 
Trond-Olav Magnussen (H) orienterte medlemmene om at prosess med fritidskortordning er i 
prosess. Ordninga vil medføre kostnader som ikkje vart kalkulert med i budsjetthandsaminga. 
 
 
 


	Møteprotokoll
	Formannskap/plan- og økonomiutvalet

